
BÆRUM KOMMUNE 
POLITISK SEKRETARIAT 

MØTEINNKALLING Dato: 12.11.2020 

KOMMUNESTYRET 
Onsdag 25.11.2020 kl. 18:00 

Utvalgets faste medlemmer innkalles til møte 25.11.2020 kl. 18:00 i Microsoft Teams. 
Medlemmer som ikke kan møte på grunn av lovlig forfall, skal straks melde fra om dette og oppgi 
forfallsgrunn. Forfall meldes på telefon 917 45 011 eller epost 
tone.halvorsen@baerum.kommune.no 

På grunn av Covid 19-situasjonen behandles møtet som fjernmøte via Microsoft Teams i medhold 
av § 3-16 i Bærum kommunes reglement for folkevalgte organers virksomhet, jf.kommuneloven § 
11-7. Møtet ble streamet slik at allmennheten tilgang til møtet er ivaretatt, jf. også «Midlertidig 
forskrift om gjennomføring av fjernmøter i folkevalgte organer i kommuner og fylkeskommuner 
for å begrense spredning av Covid-19.» 

_______________________________________________________________________________

Kommunedirektøren orienterer

• Status for planer i Sandvika - sjøfronten, Lakseberget, E18,Industriveien/Hamang,
Sandvika øst og Sandvika nord
Sak Prinsipper for fremtidig utvikling av Sandvika sjøfront vedlagt som referatsak til
orientering.

• Status covid-19.
________________________________________________________________________________ 

SAKSLISTE 

Saksnummer Sakstittel 

120/20  Godkjenning av protokoll  

121/20  Interpellasjon fra Stein Stugu (R): Ytringsfrihet  

122/20  Oksenøyveien 16 m.fl.-Dumpa - områderegulering - 2. 
gangs behandling  
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123/20  Økonomimelding II 2020   

124/20  Reglement for folkevalgte organers virksomhet, delegering 
og innstilling  

 

125/20  Referatsaker   

126/20  Henvendelser og innspill   

 
 
   
 Lisbeth Hammer Krog  
 ordfører  
  Tone Halvorsen 
  formannskapssekretær 
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BÆRUM KOMMUNE 
 POLITISK SEKRETARIAT 

 
 

 
 
Dato:  Arkivkode:  Bilag nr:  Arkivsak ID:  J.post ID:  
02.11.2020 N-125  20/23497 20/238704 
Saksbehandler: Lusine Mkrtchyan 
Saksansvarlig: Lusine Mkrtchyan 
  

 

Behandlingsutvalg Møtedato Politisk saksnr. 

Kommunestyret 25.11.2020 120/20 

 

 
 

Godkjenning av protokoll 
 
 

 

      
Forslag til vedtak: 
Protokoll fra kommunestyrets møte 21.10.2020 godkjennes slik den foreligger.  

 
 
 

 
 
Vedlegg:  
Protokoll - Kommunestyret - 21.10.2020 5149071 
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BÆRUM KOMMUNE 
 POLITISK SEKRETARIAT 

 
 

 
 
Dato:  Arkivkode:  Bilag nr:  Arkivsak ID:  J.post ID:  
08.10.2020   20/20943 20/219427 
Saksbehandler: Eirik Lindstrøm 
Saksansvarlig:  
  

 

Behandlingsutvalg Møtedato Politisk saksnr. 

Kommunestyret 21.10.2020 118/20 

Kommunestyret 25.11.2020 121/20 

 

 
 

Interpellasjon fra Stein Stugu (R): Ytringsfrihet 
 
 

 

Kommunestyret-21.10.2020- 118/20 

Vedtak: 
Saken utsettes i henhold til reglementer for folkevalgte organers virksomhet §3-3: Møteleder bør 
normalt ikke åpne nye saker til behandling etter klokken 22. 
Utsatt interpellasjon settes opp som første sak i neste møte i henhold til reglementet §10. 

 

      
Forslag til vedtak: 
Administrasjonen bes løpende om å gjennomgå informasjon, avtaler, annet materiell og 
administrativ praksis slik at reell ytringsfrihet sikres og ikke undergraves. 
 
 
 

 
 
 
På Bærum kommunes hjemmeside heter det: 
«Ytringsfriheten er nedfelt i Grunnloven, og regnes som en sentral menneskerettighet. Det er også 
nedfelt i kommunens regler om varsling samt kommunikasjonsstrategien som ble vedtatt av 
formannskapet i 2015. 
Alle ansatte har derfor rett til, på egne vegne, å kunne kontakte - og uttale seg til media, også i 
omstridte spørsmål innad i kommunen, selv om det skulle vise seg å være kritikk av kommunen.» 
Dette etterleves ikke i praksis og begrenses på flere måter. To eksempler: 

1. I et informasjonsbrev til alle ansatte på Vallerhjemmet heter det: 

«Ingen på Valler skal uttale seg til presse eller andre, vi har egen avdeling i kommunen som 
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håndterer dette.» (Budstikka 30/9-20) 
Dette pålegget er direkte i strid med den ytringsfriheten alle ansatte skal ha, også ifølge 
kommunens egne opplysninger på nett. 
2. I arbeidsreglementets §2 som brukes i Bærum kommune også i forbindelse med 

ansettelser sies det: 

«Kommunedirektør/direktør/kommunalsjef/seksjonsleder/enhetssjef/tjenesteleder kan på 
kommunens vegne gi opplysninger overfor media. Andre arbeidstakere må på forhånd 
innhente fullmakt fra nærmeste overordnede» 
At ansatte uten videre ikke kan uttale seg på vegne av kommunen er kurant. Men å innhente 
fullmakt for å gi opplysninger er en svært trang bestemmelse som også er egnet til å forhindre 
den allmenne ytringsfriheten slik den er beskrevet på Bærums nettside, noe som det også 
oppleves som av mange ansatte.  

På denne bakgrunn to spørsmål og et forslag til vedtak: 
A. Vil det tas initiativ for å sikre at det ikke gis slike retningslinjer som nevnt i spørsmål 1 i 

framtida? 
B. Vil det tas initiativ for at ansettelseskontrakter medarbeidsreglement på en god måte 

endres slik at de bedre skiller mellom hvem som kan uttale seg på vegne av Bærum 
kommune og ansattes rett til ytringsfrihet slik det beskrives på kommunens hjemmeside? 

Forslag til vedtak: 
Administrasjonen bes løpende om å gjennomgå informasjon, avtaler, annet materiell og 
administrativ praksis slik at reell ytringsfrihet sikres og ikke undergraves. 
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Behandlingen i møtet 21.10.2020 Kommunestyret 
 

Forslag fremmet av Lisbeth Hammer Krog, H 
Saken utsettes i henhold til reglementer for folkevalgte organers virksomhet §3-3: Møteleder bør 
normalt ikke åpne nye saker til behandling etter klokken 22. 
Utsatt interpellasjon settes opp som første sak i neste møte i henhold til reglementet §10. 

 
Votering: 
Ordfører Lisbeth Hammer Krogs forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

Kommunestyret-21.10.2020- 118/20: 

Vedtak: 
Saken utsettes i henhold til reglementer for folkevalgte organers virksomhet §3-3: Møteleder bør 
normalt ikke åpne nye saker til behandling etter klokken 22. 
Utsatt interpellasjon settes opp som første sak i neste møte i henhold til reglementet §10. 
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BÆRUM KOMMUNE 
 OMRÅDEUTVIKLING 

 
 

 
 
Dato:  Arkivkode:  Bilag nr:  Arkivsak ID:  J.post ID:  
08.10.2020 GBR-41/143, N-

515.2, GBR-
41/178, GBR-
41/281, GBR-
41/282, GBR-
41/1009, PLANID-
2019017 

 19/1056 20/179633 

Saksbehandler: Kari Sagbakken 
Saksansvarlig: Kari Sagbakken 
  

 

Behandlingsutvalg Møtedato Politisk saksnr. 

Planutvalget 22.10.2020 170/20 

Formannskapet 28.10.2020 204/20 

Kommunestyret 25.11.2020 122/20 

 

 
 

Oksenøyveien 16 m.fl.-Dumpa - områderegulering - 2. gangs behandling 
 
 

 

Formannskapet-28.10.2020- 204/20 

Innstilling: 
Forslag til reguleringsplan, områderegulering for Dumpa på Fornebu - Oksenøyveien 16, 
planID2019017, som vist i plankart dokument 5065721, og bestemmelser, dokument 5059177, 
vedtas, jf. plan- og bygningsloven § 12-12 med følgende tillegg:  
 
Massene som tas i bruk i planområde skal ikke bidra til å spre plast i naturen. 

 

Planutvalget-22.10.2020- 170/20 

Innstilling: 
Forslag til reguleringsplan, områderegulering for Dumpa på Fornebu - Oksenøyveien 16, 
planID2019017, som vist i plankart dokument 5065721, og bestemmelser, dokument 5059177, 
vedtas, jf. plan- og bygningsloven § 12-12 med følgende tillegg:  
 
Massene som tas i bruk i planområde skal ikke bidra til å spre plast i naturen. 

 

      
Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
Forslag til reguleringsplan, områderegulering for Dumpa på Fornebu - Oksenøyveien 16, 
planID2019017, som vist i plankart dokument 5065721, og bestemmelser, dokument 5059177, 
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vedtas, jf. plan- og bygningsloven § 12-12. 
 
 

 
Planområdet vist med rød stiplet strek 

    

 
SAKEN I KORTE TREKK 
Planforslaget fremmes av Bærum kommune Eiendom.  
Planen følger opp Kommunedelplan 3 for Fornebu (KDP3) og Områdereguleringsplan for E18-
korridoren Lysaker – Ramstadsletta.   
 
Hensikten med foreliggende plan er å heve området 4-6 m med masser fra ny E18, og muliggjøre ny 
arealutvikling. Dette innebærer  

· etablering av Vestre lenke som en bygate i området, 
· et grøntdrag med overflatebasert overvannshåndtering for Fornebu nord og deler av ny E18,  
· tilrettelegging for to tomter for offentlig formål; skole og barnehage. 

 
Det tillates tiltak for stabilisering av grunnen som forbelastning av nytt terreng.   
Statens vegvesen vil nytte området til rigg - og anleggsområde i forbindelse med E18-utbyggingen. 
Statens vegvesen legger opp til anleggsstart allerede våren 2021. Tidsbegrensninger for eventuell 
støyende virksomhet fastsettes i reguleringsbestemmelsene. 
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Planen tar ikke stilling til plassering og utforming av skole og barnehage siden utbygging av disse 
ligger et stykke fram i tid. I henhold til kommunens langsiktige drifts- og investeringsplan (LDIP) i 
2032-34.  
Planen fremmes derfor som en områderegulering med krav om detaljregulering før utbygging av 
skole og barnehage.  Bestemmelsene i kommuneplanen forutsettes lagt til grunn ved 
detaljregulering. Særskilt skal vilkår om støy ivaretas slik at uteoppholdsareal for skole og 
barnehage får tilfredsstillende støyforhold. 
 
Grøntdraget forbinder områdene på Fornebu nord med friluftsområdene ved Holtekilen i vest. 
Grøntdraget  vil bli parkmessig opparbeidet, med naturpreg i henhold til KDP3. Planen vil dessuten 
sikre våtmarksområdet innerst i Holtekilen, en takrørlokalitet som er klassifisert som en lokalt viktig 
naturtype. 
 
 
Tidligere behandling  
Kommunedelplanen for Fornebu: 
Kommunestyret vedtok den 27.03.2019 Kommunedelplanen for Fornebu (KDP3), planID 2016014. 
Kommunedelplanen har til hensikt å legge til rette for en bymessig utvikling på Fornebu. Fremtidig 
utbygging må i enda større grad være bærekraftig med hensyn til arealbruk, klima, transport og 
bevaring av naturverdier.   
Blant forutsetninger for å realisere planene for økt utnytting av Fornebu er finansiering og 
utbygging av Fornebubanen, ny hovedvei fra E18, den såkalte Vestre Lenke, og bidrag til sosial 
infrastruktur for boliger fra boligaktørene.  
Planforslaget ble 1. gangs behandlet i Planutvalget den 14. mai i år, sak 063/20. Oppfølging av 
vedtaket er redegjort for under «Prosess/medvirkning internt og eksternt». 

Planforslag var på høring i perioden 4. juni til 30. juli. Det kom inn 8 merknader. 

Statens vegvesen fremmet innsigelse til planforslaget på bakgrunn av at de foreslåtte 
reguleringsbestemmelsene ville medføre både kostnadsøkninger og framdriftsutfordringer for 
gjennomføringen av ny E18 i strid med de statlige føringene om kostnadsreduksjon for prosjektet. 
I dialog med statens vegvesen er bestemmelsene nå justert slik at statens vegvesen i brev av 14.9. 
2020 kunne trekke sin innsigelse. 
 
Endringene i bestemmelsene medførte behov for å sende planforslaget på en begrenset 
høringsrunde med frist 25.09.2020. Det kom inn 3 merknader ved tilleggshøringen. 
 
 
Formål og bakgrunn 
Arealdisponeringen i området ble fastlagt i KDP3, men høyder og grensesnitt mot Vestre lenke og 
naturområdet ved Holtekilen må avklares i egen reguleringsplan. Bærum kommune Eiendom har 
derfor etter avtale med Statens vegvesen utarbeidet en reguleringsplan i form av en 
områderegulering for Dumpa.  
Arealene i Dumpa-området på Fornebu nord vil bli betydelig påvirket av den vestre innfartsveien til 
Fornebu, den såkalte Vestre lenke, som skal bygges som en del av 1. fase av ny E18. 
I reguleringsplanen for ny E18 parsell Lysaker til Ramstadsletta ble det forutsatt at masser fra 
veianlegget skal deponeres i Dumpa-området på Fornebu og at området skal nyttes til rigg og 
anleggsområde i forbindelse med E18 utbyggingen. 
Grøntdraget gjennom Dumpaområdet skal ta imot overvann fra Fornebu nord og fra deler av den 
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nye E18 og lede det ut mot Holtekilen. For å sikre en funksjonell håndtering av overvannet gjennom 
området, har det vært nødvendig å studere hele nedslagsfeltet og å utarbeide en terrengmodell for 
Dumpa-området. Overvannet ledes ut mot Holtekilen i kulvert under Oksenøyveien.  Våtmarken 
innerst i Holtekilen inngår i planen for å sikre at overvannet ut mot Holtekilen ledes på en 
naturtilpasset måte gjennom takrørlokaliteten. 
 
Redegjørelse 
Det vises til rådgivers (AsplanViak) planbeskrivelse vedlagt som del 2 i denne saken. 
Planområdet 
Området ligger innerst i Holtekilen, lengst nord på Fornebu. Planområdet omfatter et areal på ca. 
70 dekar.  Dumpa har vært benyttet som et område for ulike industri- og servicebedrifter i 
tilknytning til aktivitetene ved Oslo lufthavn Fornebu. Det meste av bebyggelsen ble oppført under 
krigen. Virksomhetene fra dengang har flyttet eller er nedlagt. De gjenstående bygningene brukes 
midlertidig til ulike lager- og riggfunksjoner i tilknytning til byggeaktiviteten på Fornebu. 
OBOS eier området i dag. Bærum kommune er i prosess for å overta eierskapet til området.  
Statens vegvesen og Bærum kommune er i ferd med å inngå avtale om den midlertidige bruken av 
området som rigg- og anleggsområde og senere istandsetting.   
Dagens forurensningssituasjon 
Det er på området i dag tilkjørt ca. 11 000 tonn eller ca. 800 -1000 lastebillass med masser. Disse 
har tilstandsklasse 2 = svakt forurenset. Kommuneadvokaten er i gang med å kartlegge 
ansvarsforholdene for disse massene. Det er også kartlagt restforurensning etter den 
flyplassrelaterte virksomheten.  Det er utarbeidet tiltaksplaner for fjerning av disse. Kommunen er i 
dialog med Statens vegvesen mht. bistand til nødvendige opprydningsarbeider. Kostnaden 
forbundet med opprydningsarbeidene vil bli dekket av Bærum kommune i henhold til avtale med 
utbygger.  
 
Prosess/medvirkning internt og eksternt 
Oppstart av planarbeidet ble annonsert i Budstikka og i Aftenposten. 
Planforslag ble 1.gangs behandlet i Planutvalget 14.05.2020, sak 063/20. 

Vedtak: 

Forslag til reguleringsplan, områderegulering for Dumpa på Fornebu - Oksenøyveien 16, planID 
2019017, som vist i plankart dokument 4848689, og bestemmelser, dokument 4877207, sendes 
på høring og legges ut til offentlig ettersyn, jf. plan- og bygningsloven § 12-10. med følgende 
presisering:  

Massene som benyttes til utfyllingen skal være rene for plast og annen miljø- og naturskadelig 
forurensing.  

Oversendes kommunedirektøren 

Dumpa-områdets effekt som utluftingskanal for forurenset luft øst for Vestre Lenke skal 
opprettholdes i størst mulig omfang.  

Det utfylte arealet utformes slik at det er mulig å avsette utearealer for barnehage og skole som 
er tilstrekkelige i omfang, kvalitet og sikkerhet. 

 

Kommunedirektørens kommentar vedrørende punktet om «rene masser»: 
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Massene som skal tilføres området skal være rene slik at krav i Forurensningsloven oppfylles.  

Statens vegvesen presiserer i sitt tilsvar: 

Det er ikke realistisk å levere sprengstein til oppfyllingen fullstendig uten innhold av plast, men 
man kan gjøre de tiltak som er tilgjengelige på markedet for å minimere innholdet. Mekanisk 
brutt stein vil være tilnærmet fritt for plast, men det er ikke sikkert at dette er tilgjengelig i de 
mengdene som er nødvendig. Det samme gjelder kravet om at massene skal være rene for 
miljø- og naturskadelig forurensning. Sprengstein kan inneholde rester av for eksempel 
sprøytebetong og sprengstoff. Oppfyllingsmassene skal tilfredsstille fastsatte verdier i 
utslippstillatelsen jf. forurensningsloven. 

Ved utfylling av Kadettangen fjordpark ble følgende konkludert med ifølge prosjektleder for tiltaket: 

Sprengstein fra tunneldrift til oppfyllingen vil ikke være fullstendig uten innhold av plast, men 
man kan gjøre tiltak som fanger opp plastrester (nonel-slanger o.a.) ved å ha siltgardin 
(påkrevd også for å hindre finpartikler ut i havnebassenget) og lense som hindrer at plasten 
kommer utenfor anleggsområdet. Erfaringene fra utfyllingen på Kadettangen viste at når 
lensen kom på plass og entrepenøren jevnlig plukket plastrester innenfor lensen var problemet 
løst.  

I sak Kattås der sprengstein skal nyttes til rehabilitering av turveier sies det i utdrag: 
For å begrense plast i sprengsteinsmassene må foringsrør og annet løst avfall ikke kastes i 
sprengsteinsmassene. Prosjektene må kreve at alt avfall fra alt anleggsarbeid skal sorteres ut 
og leveres lovlig mottak eller gjennvinnes/nyttiggjøres hvis mulig.  
 
Mht. plastforurensning vurderes derfor miljøgevinsten ved bruk av elektronisk tennsystem ift. 
non-el, å være begrenset. Elektronisk tennsystem har likevel fordeler mht. ytre miljø idet det 
medfører mindre nitrogenavrenning fra sprengsteinsmassene.  
Visuell forurensning vil være vesentlig å unngå både av etiske grunner og mht. omdømme.  
Derfor anbefaler Norconsult i tillegg følgende avbøtende tiltak:  

· Synlig plast i ferdig etablert fylling må fjernes før tiltaket ferdigstilles, avhengig av tennsystem 
benyttet i prosjektet. Plasten må avhendes forskriftsmessig. 

Kommunedirektørens kommentar til oversendelsespunktene ved 1.gangsbehandlingen: 

Utluftingskanal:  

Vestre lenke vil krysse over Dumpa-området på en fylling som kan medføre opphoping av 
forurenset luft. Over grøntdraget skal det imidlertid bygges en bro som vil avhjelpe dette. 
Reguleringsforslaget for Dumpa-området forutsetter et åpnet grøntdrag som vil sørge for at 
utluftingen videre vestover mot Holtekilen opprettholdes. 

Utforming: 

Det er krav i reguleringsbestemmelsene om at de utfylte arealene senest ett år etter at 
anleggsarbeidene er avsluttet, skal være ryddet, planert og erosjonssikret.  Ved istandsetting 
av rigg- og anleggsområdet, skal det etableres overvannsløp/bekk dimensjonert for 200 års 
flom og gruset anleggsvei/turvei med plassering i henhold til hovedgrepene i 
illustrasjonsplanen. Disse arealene vil bli et viktig supplement til skolens og barnehagens 
utearealer 
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Offentlig ettersyn 

Planforslag lå ute til offentlig ettersyn i perioden 4.juni til 30. juli 2020. 

Det kom inn 8 merknader: 

1. Norges vassdrag og energidirektorat (NVE) sier at geoteknisk vurdering fra Multiconsult datert 
31.05.2017 konkluderer med at «det vil være behov for stabilisering med f.eks. kalksementpeler for 
å sikre skråningsfoten mot sørvest. Nødvendig omfang av kalksement vil være avhengig av helning 
og høyde på fyllingen. Det er kritisk at områdestabiliteten blir ivaretatt i henhold til NVEs veileder 
7/2014 Sikkerhet mot kvikkleireskred og byggteknisk forskrift (TEK17) § 7-3 under 
massedeponeringen. NVE minner om tiltakshavers ansvar for sikker utbygging jf. pbl § 29-5, og 
kommunens ansvar etter pbl § 28-1 for å påse at dette er ivaretatt. 
Kommunedirektørens kommentar: Reguleringsbestemmelsene har krav om tiltak for stabilisering av 
grunnen og at løsninger for midlertidig håndtering av overvann må være gjennomført før det gis 
igangsettingstillatelse for deponering av masser. 
2. Asker og Bærum Brann og Redning (ABBR) sier at det fremstår som noe uklart om - og i så fall i 
hvilken grad denne reguleringen vil ha konsekvenser for det arealet som er regulert til ny Fornebu 
brannstasjon. ABBR forutsetter i utgangspunktet at reguleringen ikke fører til begrensninger for ny 
brannstasjon på Fornebu. 
Kommunedirektørens kommentar: Reguleringsforslaget berører ikke tomt for brannstasjon. 
 3. Statens vegvesen fremmer innsigelse til planforslaget. Reguleringsbestemmelsene vil kunne 
medføre både kostnadsøkninger og framdriftsutfordringer for E18-prosjektet. Dette er i strid med 
de statlige føringene om kostnadsreduksjon på prosjektet. Det er en rekke punkter i 
bestemmelsene som må endres for å videreføre intensjonene i reguleringsplanen for E18 som 
omfatter det samme området.  
Kommunedirektørens kommentar: Kommunedirektøren og Statens vegvesen har i fellesskap 
kommet fram til formuleringer som gjør at statens vegvesen kan trekke sin innsigelse. Flere 
bestemmelser er endret/omformulert bl.a. punkt knyttet til, varigheten på anleggsaktiviteten, 
varigheten på driftsdøgnet, krav til istandsetting av området og dokumentasjonskrav i 
rammesøknad, som dokumentasjon av vegetasjon, krav i anleggsplan og krav til istandsetting av 
området. Innsigelsen er frafalt i brev av 14.09.2020. 

4. Fylkesmannen i Oslo og Viken forutsetter at bestemmelsene i kommuneplanen §§ 21.5, 21.6 og 
21.7 om støy blir etterfulgt, spesielt vilkår om at planlagt barnehage og skole med tilhørende 
uteoppholdsareal ikke lokaliseres i område med rød støysone, De påpeker også at det er viktig at 
overvannskulverten med kanaler til Holtekilen blir tilrettelagt på en naturtilpasset måte med 
minimale fysiske inngrep i naturtypen. Det aksepteres ikke fysiske inngrep som ikke er ytterst 
nødvendig for å dimensjonere for en 200 års flom. 
 
Kommunedirektørens kommentar: Det foreliggende reguleringsforslaget er en 
områdereguleringsplan hvor det forutsettes at den detaljerte utforming av f.eks. avbøtende tiltak 
for støy og utforming av lekearealer på tomtene for grendesenter (skole) og barnehage fastlegges i 
en detaljreguleringsplan. Oksenøyveien vil bli skolevei for en del av elevene ved grendesenteret i 
Dumpa. For å sikre skoleveien ble fortauet langs Oksenøyveien i E18- reguleringen flyttet over til 
sydsiden – langs tomten for grendesenter. I det foreliggende reguleringsforslaget videreføres dette 
fortauet ned mot plangrensen i syd. Fornebu nord og Dumpa-området vil når det er ferdig utbygget, 
utgjøre et betydelig nedslagsfelt for overvann ned mot Holtekilen. For å håndtere en flomsituasjon, 
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må det gjøres en viss grad av tilrettelegging i våtmarken.  
5. Oslofjordens Friluftsråd (OF) er av den oppfatning at planforslaget bidrar til å åpne området 
gjennom etablering av turvei. Forslaget vil også bidra til mer sammenhengende grøntstruktur og 
turveinett, i tråd med kommunedelplan for Fornebu. Hensynet til naturmangfoldet synes også godt 
ivaretatt i planforslaget jfr Asplan Viaks notat. De støtter opp om at eksisterende vegetasjon med 
større trær søkes bevart og at det ved beplantning brukes stedegne arter. Beplantningen på 
Storøya, med flere svartelista og fremmede arter er et uheldig eksempel som må unngås. De 
understreker viktigheten av å fokusere på avbøtende tiltak for å hindre lekkasje/forurensning fra 
anleggsarbeidene inn i det viktige våtmarksområdet Holtekilen i en anleggsfase. Dette kan bl.a. 
være lekkasje fra drivstofftanker/maskiner. En bør også evt. vurdere avbøtende 
tiltak/skjermingstiltak mot ny grøntstruktur- og turveidrag i en anleggsfase der området brukes som 
riggområde. 
 
Kommunedirektørens kommentar: Reguleringsbestemmelsene krever at det skal innsendes plan for 
anleggsfasen før området tas i bruk. Der må slike forhold som OF peker på, redegjøres for. 
6. Bærum elveforum minner om at det i Kommuneplanens arealdel står at «Ved alle planer og tiltak 
som berører lukkede bekker skal mulighet for fremtidig gjenåpning vurderes.» De ber om at åpning 
av bekken gjennom strandsumpen i Holtekilen blir utredet. 
Kommunedirektørens kommentar: Planforslaget er basert på prinsippet om at alt overvann 
gjennom Dumpaområdet skal håndteres på overflaten gjennom grøntdraget, ned mot 
våtmarksområdet innerst i Holtekilen. Det eksisterende betongrøret gjennom våtmarken vil trolig 
bli liggende, men vil i liten grad føre overvann.  
7. Anne Louise Fonneløp, Michelets vei 10c; er nær nabo til utfyllingsområdet og ønsker tydelig 
informasjon om tiltakets konsekvenser for hennes eiendom. Hun mener tiltaket er et paradoks i en 
tid da bærekraft og ivaretakelse av natur, klima og nærmiljø burde ha første prioritet. Området ved 
Holtekilen er unikt hva angår natur- friluftsliv og nærmiljø. Det er beklagelig at dette området skal 
nyttes til et avfallsdeponi for sterkt forurensede masser med olje-, bensin- og eksosutslipp. 
Hun ønsker svar og oppfølging fra alle involverte instanser. 
 
Kommunedirektørens kommentar: Forslagsstiller v/ Asplan Viak har på telefon gitt Fonneløp en 
nærmere orientering om hvilke endinger planforslaget vil medføre for hennes eiendom.  Det ble 
opplyst at en del av endringene følger av den allerede vedtatte E18-planen. De deler av 
Dumpaområdet som planlegges fylt opp, er allerede sterkt påvirket av tidligere tiders flyplass- og 
industrivirksomhet og det er få naturverdier igjen av betydning som vil gå tapt. Natur- og 
landskapsverdiene innerst i Holtekilen og i randsonen mot syd blir etter planforslaget godt ivaretatt. 
Dagens ballfelt blir videreført. Det er grave- og sprengningsmasser fra det nye E18 –prosjektet som 
ønskes fylt opp i Dumpa. Dette skal være rene masser. Det er allerede gjennomført en omfattende 
opprydding av forurensede masser på Fornebu – blant annet i Dumpa.  Det forutsettes at før 
oppfylling av terreng eller midlertidig deponering av masser, skal eventuell ytterligere forurensning i 
grunnen fjernes.  Man kan ikke se bort fra at Vegvesenets aktiviteter i anleggsperioden for E18 kan 
bli sjenerende for de nærmeste naboene.  
8. Kilenstua borettslag ønsker at plangrense flyttes for ikke å omfatte en liten del deres regulerte 
veigrunn i Dumpa. Omregulering av rest veigrunn her kan påvirke avtaletekniske forhold for 
eiendommen. Dette er lite ønskelig. 
Kommunedirektørens kommentar: Plankart er endret. 
Merknader ved begrenset høring 17.9-25.9.2020: 
NVE har ingen vesentlige merknader til endringene i reguleringsbestemmelsene.  
Fylkesmannen i  Oslo Viken sier at de har vurdert de reviderte reguleringsbestemmelsene ut fra 
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regionale og nasjonale hensyn innenfor våre ansvarsområder. Basert på oversendt informasjon har 
de ingen konkrete merknader til endringene.  
Endringer etter offentlig ettersyn 

Det er foretatt endring av flere bestemmelser etter innsigelse fra Statens vegvesen bl.a knyttet til 
dokumentasjon av vegetasjon, varighet av anleggsaktivitet, varighet av driftsdøgn, istandsetting av 
området og dokumentasjonskrav i rammesøknad, blant annet mht. krav i anleggsplan og krav til 
istandsetting.  

På plankartet er symbol endret for fjerning av bygningsmasse, samt at enkelte feltnavn er rettet 
opp. 

Areal tilhørende Kilenstua borettslag er tatt ut av planen da arealbruken i planforslaget bare hadde 
reguleringsteknisk - og ikke reell betydning. 

Organisatoriske og økonomiske konsekvenser av beslutningene 
Kostnader for etablering av flomvei/bekk, opparbeidelse av anleggsvei/driftsvei og omlegging av 
overvannsledninger skal etter avtale mellom Bærum kommune og Statens vegvesen bæres av 
Statens vegvesen. Vegvesenet skal også stå ansvarlig for levering og oppfylling av steinmasser på 
området. Bærum kommune har inngått avtale med Statsbygg som er forutsatt å bære kostnader for 
regulering og for opparbeidelse av grøntdrag, gang- og sykkelvei og spillvannsledning gjennom 
grøntdraget. Kostnader for geotekniske tiltak for stabilisering av grunnen, riving av bygg og 
eventuelle tiltak i forbindelse med forurenset grunn bæres av Bærum kommune.  
Beslutningspunkter 
Det skal besluttes om planforslaget skal vedtas.  
Planforslaget er i tråd med føringene i Kommunedelplanen for Fornebu, samt reguleringsplan for 
E18 fra Lysaker til Ramstadsletta der ny hovedvei til Fornebu, Vestre lenke, inngår i første fase av 
utbyggingen. 
Området er et viktig rigg- og deponiområde for E18 utbyggingen som forventes å komme i gang 
allerede i april 2021. 
Planen er viktig for å avklare høyder for oppfylling av masser til byggegrunn for skole og barnehage, 
samt gi føringer for utforming av grøntdraget gjennom området for ivaretakelse av en 
overflatebasert overvannshåndtering for Fornebu nord og deler av E18. 
 
Kommunedirektøren anbefaler at planforslaget vedtas. 

 
 
Vedlegg:  
Planbeskrivelse 4775877 
Plankart 2. gangsbehandling 5065721 
Bestemmelser 2. gangs behandling - 5059177 
Illustrasjonsplan Holtekilen - Dumpa 4775881 
Risiko- og sårbarhetsanalyse 4775882 
Vurdering av naturmangfold 4775885 
Vurdering av overvann ved Vestre Lenke 4775883 
Reguleringsbestemmelser til områderegulering E18 parsell Lysaker - 
Ramstadsletta 

5123026 
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Behandlingen i møtet 28.10.2020 Formannskapet 
 

Forslag fremmet av Stein Stugu, R 
Det vedtas ingen reguleringsplan for Oksenøyveien 16 m.fl. - Dumpa før det er mulig å forhandle inn 
at en andel av utbyggingen skal være rimelige boliger forvaltet slik at den rimelige prisen følger 
boligen. 

 
Forslag fremmet av Signe Bakke Sølberg, MDG 
Forslag 1: 
§1.2 settes inn igjen slik den var formulert ved 1.g-behandling. 
Planen skal sikre/legge vekt på: 
God terrengtilpasning. 
Bevaring av naturverdiene i våtmarksområdet innerst i Holtekilen og den eksisterende vegetasjonen 
i randsonen til Dumpa-området. 
 
 

 
Forslag fremmet av Signe Bakke Sølberg, MDG 
Forslag 2: 
Siste ord i §2.6 endres fra “vurderes” til “gjennomføres” 
(gjelder avbøtende tiltak mot støy, som bør gjennomføres) 
 
Fjerne ordet “eventuell” i 2. strekpunkt i §2.9 
(gjelder at vegetasjon som forutsettes bevart tydeliggjøres) 

 
Votering: 
Stein Stugus forslag fikk 1 stemme (R) og falt. 
Signe Bakke Sølbergs forslag 1 fikk 2 stemmer (MDG, R) og falt. 
Signe Bakke Sølbergs forslag 2 fikk 3 stemmer (MDG, R, Sp) og falt. 
Innstillingen ble vedtatt mo 1 stemme (R). 

 

Formannskapet-28.10.2020- 204/20: 

Innstilling: 
Forslag til reguleringsplan, områderegulering for Dumpa på Fornebu - Oksenøyveien 16, 
planID2019017, som vist i plankart dokument 5065721, og bestemmelser, dokument 5059177, 
vedtas, jf. plan- og bygningsloven § 12-12 med følgende tillegg:  
 
Massene som tas i bruk i planområde skal ikke bidra til å spre plast i naturen. 

 
Behandlingen i møtet 22.10.2020 Planutvalget 
 

Forslag fremmet av Kim Erik Zimmer, MDG 
Konkrete endringsforslag i reguleringsbestemmelsene: 
§1.2 settes inn igjen slik den var formulert ved 1.g-behandling. 
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Planen skal sikre/legge vekt på: 
God terrengtilpasning. 
Bevaring av naturverdiene i våtmarksområdet innerst i Holtekilen og den eksisterende vegetasjonen 
i randsonen til Dumpa-området. 
Siste ord i §2.6 endres fra “vurderes” til “gjennomføres”. 
Fjerne ordet “eventuell” i 2. strekpunkt i §2.9. 
 
Begrunnelse: 
Svekkelsen av reguleringsbestemmelsene etter forhandlinger med Statens Vegvesen har gått for 
langt på noen områder. Det er viktig at kommunen ivaretar sitt ansvar for kommunens innbyggere 
og naturmangfoldet, og opprettholder sin myndighet som reguleringsmyndighet til å beskytte disse. 
Derfor settes tilbake reguleringsbestemmelser som sikrer forsvarlig støyskjerming for naboer ved 
behov for dette, og bestemmelser som ivaretar vern av sårbare naturområder i Holtekilen og rester 
av naturverdier i Dumpa-området. 

 
Forslag fremmet av Eirik Trygve Bøe, V 
Fellesforslag fra Frp, V og H 
Massene som tas i bruk i planområde skal ikke bidra til å spre plast i naturen. 

 
Votering:  
Zimmers forslag fikk 2 stemmer (MDG, SV) og falt. 
Fellesforslaget fremmet av Bøe ble enstemmig vedtatt.  
Kommunedirektørens forslag ble vedtatt mot 1 stemme (SV).  

 

Planutvalget-22.10.2020- 170/20: 

Innstilling: 
Forslag til reguleringsplan, områderegulering for Dumpa på Fornebu - Oksenøyveien 16, 
planID2019017, som vist i plankart dokument 5065721, og bestemmelser, dokument 5059177, 
vedtas, jf. plan- og bygningsloven § 12-12 med følgende tillegg:  
 
Massene som tas i bruk i planområde skal ikke bidra til å spre plast i naturen. 
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BÆRUM KOMMUNE 
 KOMMUNEDIREKTØREN 

 
 

 
 
Dato:  Arkivkode:  Bilag nr:  Arkivsak ID:  J.post ID:  
30.09.2020   20/19418 20/209787 
Saksbehandler: Ove Myrvåg 
Saksansvarlig: Knut Skov Pedersen 
  

 

Behandlingsutvalg Møtedato Politisk saksnr. 

Utvalg for samarbeid 06.10.2020 033/20 

Hovedutvalg for barn og unge 06.10.2020 061/20 

Hovedutvalg for miljø, idrett og kultur 08.10.2020 074/20 

Hovedutvalg for bistand og omsorg 07.10.2020 062/20 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse 06.10.2020 043/20 

Formannskapet 14.10.2020 193/20 

Kommunestyret 25.11.2020 123/20 

 

 
 

Økonomimelding II 2020 
 
 

 

Formannskapet-14.10.2020- 193/20 

Innstilling: 
1. Økonomimelding II 2020 tas til orientering. 
2. Budsjettjusteringer for 2020 vedtas i henhold til vedlegg i Økonomimelding II 2020. 
3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å omfordele investeringsbudsjettet fra samlepotter til de 
programområdene investeringene tilhører i henhold til KOSTRA. 
4. Lån til videre utlån (formidlingslån) økes fra 300 millioner kroner til 400 mill. 

 

Hovedutvalg for bistand og omsorg-07.10.2020- 062/20 

Innstilling: 
1. Økonomimelding II 2020 tas til orientering. 
2. Budsjettjusteringer for 2020 vedtas i henhold til vedlegg i Økonomimelding II 2020. 
3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å omfordele investeringsbudsjettet fra samlepotter til de 
programområdene investeringene tilhører i henhold til KOSTRA. 
4. Lån til videre utlån (formidlingslån) økes fra 300 millioner kroner til 400 mill. 

 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse-06.10.2020- 043/20 

Rådets anbefaling: 
1. Økonomimelding II 2020 tas til orientering. 
2. Budsjettjusteringer for 2020 vedtas i henhold til vedlegg i Økonomimelding II 2020. 
3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å omfordele investeringsbudsjettet fra samlepotter til de 
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programområdene investeringene tilhører i henhold til KOSTRA. 
4. Lån til videre utlån (formidlingslån) økes fra 300 millioner kroner til 400 mill. 

 

Hovedutvalg for barn og unge-06.10.2020- 061/20 

Innstilling: 
1. Økonomimelding II 2020 tas til orientering. 
2. Budsjettjusteringer for 2020 vedtas i henhold til vedlegg i Økonomimelding II 2020. 
3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å omfordele investeringsbudsjettet fra samlepotter til de 
programområdene investeringene tilhører i henhold til KOSTRA. 
4. Lån til videre utlån (formidlingslån) økes fra 300 millioner kroner til 400 mill. 

 

Utvalg for samarbeid-06.10.2020- 033/20 

Innstilling: 
1. Økonomimelding II 2020 tas til orientering. 
2. Budsjettjusteringer for 2020 vedtas i henhold til vedlegg i Økonomimelding II 2020. 
3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å omfordele investeringsbudsjettet fra samlepotter til de 

programområdene investeringene tilhører i henhold til KOSTRA. 
4. Lån til videre utlån (formidlingslån) økes fra 300 millioner kroner til 400 mill. 

 
 

 

      
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

1. Økonomimelding II 2020 tas til orientering. 
2. Budsjettjusteringer for 2020 vedtas i henhold til vedlegg i Økonomimelding II 2020. 
3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å omfordele investeringsbudsjettet fra samlepotter til de 

programområdene investeringene tilhører i henhold til KOSTRA. 
4. Lån til videre utlån (formidlingslån) økes fra 300 millioner kroner til 400 mill. 

 
 

 
 
SAKEN I KORTE TREKK 
 
I Økonomimelding II 2020 redegjør Kommunedirektøren for kommunens økonomiske status per 31. 
august 2020 og prognoser for året for de sentrale inntektene, driftsbudsjettet og 
investeringsbudsjettet. Rapporten inneholder også finansrapportering, rapportering på vedtatte 
tiltak og status på sykefraværet.  
 
Økonomimelding II er en statusrapportering for drift og investeringer med forslag til korreksjoner, 
og er vanligvis ikke en ny budsjettbehandling. I denne meldingen er det imidlertid behov for å gjøre 
større endringer. Dette skyldes spesielt effektene av Covid-19 pandemien, hvor en del forhold ikke 
ble behandlet i økonomimelding I.  
 
Merbehov og mindrebehov 
 
Merbehovene meldt i økonomimelding I er vurdert på nytt. Kommunedirektøren foreslår at netto 
228 millioner kroner dekkes inklusive merutgifter relatert til Covid-19 pandemien og midler overført 
fra investeringsbudsjettet til driftsbudsjettet. De vesentligste endringene er oppsummert under. 



19 

 

 
De største endringene for sektorene (merbehov og periodisering):  

· Microsoft lisenser 7,6 mill.  
· Avlastningsplasser psykisk syke barn og unge 12,8 mill.  
· Spesialpedagogisk hjelp i barnehagene 7,0 mill.  
· Økonomisk sosialhjelp 4,1 mill.   
· Kommunegårdprosjektet 5 mill. (periodisering til 2021)  
· Ikke gjennomførbare tiltak OSU 3,6 mill.  
· Covid-19 effekter 134 mill. 

  
De største endringene for sektorene (reduksjon i rammer):  

· Byggelånsrenter Kommunegården -17,7 mill. (periodisering til 2021)  
· Demografikompensasjon grunnskole – 2,4 mill.  
· Demografikompensasjon Pleie og omsorg -30,0 mill.  
· Mindrebehov nye boliger til yngre brukere Pleie og omsorg – 9,3 mill.  
· Reduserte utgifter til etablering av flyktninger -1,0 mill.  
· Redusert arbeidsgiveravgift i 2 måneder -35 mill. 

 
I tillegg er det overført 90 mill. fra investeringsbudsjettet til driftsbudsjettet. Herav Bærumspakken 
38 mill. Dette gjelder hovedsakelig vedlikeholdsprosjekt som skal føres i driftsregnskapet. 
Investeringsbudsjettet er redusert tilsvarende. 
 
Det er også foretatt tekniske justeringer som er innenfor kommunedirektørens fullmakter.  
 
Det vil etter disse forslagene fortsatt være et samlet merbehov for året på grunn av Covid-
19 effektene som er beregnet å utgjøre 113 mill. Regjeringen har varslet ytterligere tiltak i 
forbindelse med statsbudsjettet for 2021. Kommunedirektøren vil legge fram en egen sak parallelt 
med tilleggsinnstillingen til handlingsprogram 2021-2024.  
 
Frie inntekter 
På grunn av usikkerheten rundt de skattemessige konsekvensene som følge av pandemien, og i 
hvilken grad regjeringen vil dekke mindreinntekter, foreslår Kommunedirektøren ingen endring i de 
frie inntektene fra Økonomimelding I 2020. Kommunedirektøren vil komme tilbake til en justering 
av de frie inntektene i forbindelse med egen sak om økonomi som legges frem parallelt med 
tilleggsinnstillingen. 
  
Pensjon 
Pensjonskostnadene er redusert med 85 mill. som følge av lavere lønnsvekst enn tidligere forutsatt.  
 
Investeringene 
Bruttorammen for investeringene i 2020 er redusert med 239 mill. Hovedårsaken til dette er endret 
periodisering av enkelte prosjekt og overføring fra investering til drift. For øvrig er formålsbyggene 
hovedsakelig i rute. Som følge av reduksjonen i investeringene, er planlagt låneopptak redusert med 
109 mill. i 2020. 
 
 
Finans 
Det er kun marginale endringer på finansutgiftene som følge av lavere investeringsbudsjett. 
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Rådmannen har for øvrig budsjettert med 10 mill. i utbytte fra Bærum Kommunale 
Eiendomsselskap som finansinntekt. 
 
Resultatgrad 
Etter kommunedirektørens forslag til disponeringer er netto driftsresultat redusert med 86 mill., 
som gir en resultatgrad på 2,1 prosent som er under målkravet på 3 prosent. 
 
Saldering 
Budsjettet er saldert ved bruk av fond.  Regnskapsresultatet fra 2019 på 231 mill. er i sin helhet 
benyttet til å dekke opp merutgiftene relatert til Covid-19 pandemien. 64 mill. av 
skattereguleringsfondet er benyttet og 40 mill. av lønnsreserven. I tillegg er budsjettert avsetning til 
risikopott redusert med 3 mill. Bærumspakken er delvis finansiert av vedlikeholdstilskuddet fra 
regjeringen på 58,4 mill. 
 
I henhold til sak 082/12 – reservefond, vedtatt av kommunestyret 12.12.2012 skal 
skattereguleringsfondet over tid ha en beholdning som tilsvarer rundt 2 prosent av de budsjetterte 
frie inntektene. Fondet skal benyttes dersom de frie inntektene skulle bli lavere enn budsjettert ved 
årets slutt. 
 
I samme sak ble det vedtatt at lønnsreserven i balansen (fond) ha en beholdning på rundt 1 prosent 
av lønnsutgiftene over tid, og benyttes dersom lønnsoppgjør og/eller pensjonskostnadene skulle bli 
høyere enn budsjettert ved årets slutt. 
 
På grunn av den spesielle situasjonen rundt Covid-19 pandemien foreslår kommunedirektøren bruk 
av skattereguleringsfondet og lønnsreserven da disse er over målsettingen. Fondene vil etter denne 
disponeringen og etter forslag til Handlingsprogram 2021-2024 være på målsettingen. 
 
Kommunedirektøren gjør oppmerksom på at endringer utover Kommunedirektørens forslag vil 
kunne medføre endringer i bufferfondet i rådmannens forslag til Handlingsprogram 2021–2024.  
 
Covid-19 
Regjeringen har i løpet av 2020 kompensert kommunene for merutgifter og 
mindreinntekter relatert til pandemien. Til økonomimelding I var Bærum kompensert med 
samlet 140 mill. Etter dette er det bevilget ytterligere rundt 62 mill. herav 58,4 mill. i 
vedlikeholdstilskudd for å øke aktiviteten i bygge og anleggsnæringen.  
  
Det er fortsatt usikkert i hvilken grad Bærum kommune vil bli fullt kompensert for 
de ekstrautgiftene og mindreinntektene som Covid-19 tiltakene har medført. Regjeringen har 
imidlertid signalisert å gi særskilt kompensasjon til kommuner som har hatt store ekstrautgifter som 
følge av lokale virusutbrudd.  
 
Bærumspakken 
Til sammen er det bevilget ca. 100 mill. til Bærumspakken, hvor 58,3 mill. omhandler forsering av 
planlagte investeringsprosjekt og 40,9 mill. gjelder driftstiltak. Etter at dette ble innarbeidet i 
Økonomimelding I 2020 har staten gitt et vedlikeholdstilskudd på 58,4 mill.  Kommunedirektøren 
har lagt opp til at vedlikeholdstilskuddet skal finansiere deler av Bærumspakken.  
 
Kommunedirektøren har funnet aktuelle prosjekt som samlet beløper seg til 66,6 mill., som kan 



21 

 

finansieres av vedlikeholdstilskuddet. Noen av prosjektene må vurderes nærmere i forhold til de 
krav staten har stilt angående vedlikeholdstilskuddet. Det er derfor mulig at enkelte prosjekt utgår. 
 
Prosess/medvirkning internt og eksternt 
Økonomimeldingen er koordinert av Budsjett- og analyseenheten og utarbeidet i samarbeid med 
kommunalsjefer/direktører og kommunaldirektører. 
 
 

 
 
Vedlegg:  
Økonomimelding II 2020 5115118 
Månedsrapport august 2020 5115119 

 
 
 
 
 

Behandlingen i møtet 14.10.2020 Formannskapet 
 

Votering: 
Hovedutvalgenes likelydende innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

Formannskapet-14.10.2020- 193/20: 

Innstilling: 
1. Økonomimelding II 2020 tas til orientering. 
2. Budsjettjusteringer for 2020 vedtas i henhold til vedlegg i Økonomimelding II 2020. 
3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å omfordele investeringsbudsjettet fra samlepotter til de 
programområdene investeringene tilhører i henhold til KOSTRA. 
4. Lån til videre utlån (formidlingslån) økes fra 300 millioner kroner til 400 mill. 

 
Behandlingen i møtet 07.10.2020 Hovedutvalg for bistand og omsorg 
 

Votering: 
Enstemmig tatt til orientering. 

 

Hovedutvalg for bistand og omsorg-07.10.2020- 062/20: 

Innstilling: 
1. Økonomimelding II 2020 tas til orientering. 
2. Budsjettjusteringer for 2020 vedtas i henhold til vedlegg i Økonomimelding II 2020. 
3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å omfordele investeringsbudsjettet fra samlepotter til de 
programområdene investeringene tilhører i henhold til KOSTRA. 
4. Lån til videre utlån (formidlingslån) økes fra 300 millioner kroner til 400 mill. 

 
Behandlingen i møtet 06.10.2020 Råd for personer med funksjonsnedsettelse 
 

Votering: 
Kommunedirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
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Råd for personer med funksjonsnedsettelse-06.10.2020- 043/20: 

Rådets anbefaling: 
1. Økonomimelding II 2020 tas til orientering. 
2. Budsjettjusteringer for 2020 vedtas i henhold til vedlegg i Økonomimelding II 2020. 
3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å omfordele investeringsbudsjettet fra samlepotter til de 

programområdene investeringene tilhører i henhold til KOSTRA. 
4. Lån til videre utlån (formidlingslån) økes fra 300 millioner kroner til 400 mill. 

 
Behandlingen i møtet 06.10.2020 Hovedutvalg for barn og unge 
 

Votering: 
Kommunedirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 

 

Hovedutvalg for barn og unge-06.10.2020- 061/20: 

Innstilling: 
1. Økonomimelding II 2020 tas til orientering. 
2. Budsjettjusteringer for 2020 vedtas i henhold til vedlegg i Økonomimelding II 2020. 
3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å omfordele investeringsbudsjettet fra samlepotter til de 
programområdene investeringene tilhører i henhold til KOSTRA. 
4. Lån til videre utlån (formidlingslån) økes fra 300 millioner kroner til 400 mill. 

 
Behandlingen i møtet 06.10.2020 Utvalg for samarbeid 
 

Votering:  
Enstemmig vedtatt 

 

Utvalg for samarbeid-06.10.2020- 033/20: 

Innstilling: 
1. Økonomimelding II 2020 tas til orientering. 
2. Budsjettjusteringer for 2020 vedtas i henhold til vedlegg i Økonomimelding II 2020. 
3. Kommunedirektøren gis fullmakt til å omfordele investeringsbudsjettet fra samlepotter til de 

programområdene investeringene tilhører i henhold til KOSTRA. 
4. Lån til videre utlån (formidlingslån) økes fra 300 millioner kroner til 400 mill. 
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BÆRUM KOMMUNE 
 POLITISK SEKRETARIAT 

 
 

 
 
Dato:  Arkivkode:  Bilag nr:  Arkivsak ID:  J.post ID:  
04.11.2020 N-120  16/31402 20/239892 
Saksbehandler: Eirik Lindstrøm 
Saksansvarlig: Eirik Lindstrøm 
  

 

Behandlingsutvalg Møtedato Politisk saksnr. 

Formannskapet 18.11.2020 222/20 

Kommunestyret 25.11.2020 124/20 

 

 
 

Reglement for folkevalgte organers virksomhet, delegering og innstilling 
 
 

 

      
Forslag til vedtak: 

1. Kommunestyret vedtar vedlagte Reglementer for folkevalgte organers virksomhet med 
delegasjon av myndighet til kommunedirektøren og politisk sekretariat. Reglementene og 
delegasjonen trer i kraft straks. Fra samme tidspunkt oppheves Reglementer for 
folkevalgte organers virksomhet med delegasjon av myndighet, sist endret av 
kommunestyret 19.06.19.  

2. For øvrig tar kommunestyret redegjørelsen fra reglementsutvalget til etterretning. 
  

 
 
SAKEN I KORTE TREKK 
 
Bakgrunn 
Kommuneloven krever at kommunestyret selv skal fastsette et reglement for hvordan 
vedtaksmyndighet og innstillingsrett skal delegeres. Dette skal gjøres innen 31. desember året etter 
at kommunestyret ble konstituert, dvs. innen 31.12.20. Det sist fastsatte reglementet og eventuelle 
andre vedtak om delegering og innstillingsrett gjelder inntil et nytt reglement er fastsatt, jf. 
kommuneloven § 5-14. 
 
Kommuneloven krever videre at folkevalgte organer skal ha reglementer som fastsetter organets 
virkeområde, eventuelle vedtaksmyndighet, tidsperiode og andre sentrale bestemmelser om 
organets virksomhet, jf. § 5-13. Bærum kommune ser normalt på behovet for revisjon av disse 
reglementene i samme omgang som fornyelse av delegasjon.  
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Kommunestyret oppnevnte den 27.11.19, sak 137/19, et reglementsutvalg bestående av ordfører 
Lisbeth Hammer Krog (H), gruppeleder Hans Rugset (MDG) og gruppeleder Wenche Steen (V). 
 
Erfaringer med gjeldende reglementer 
Et hovedinntrykk fra forrige kommunestyreperiode er at gjeldende reglementer for kommunens 
folkevalgte organer synes å fungere godt. Erfaringen er ikke at problemstillinger kommer på spissen 
som følge av uenighet om forståelsen av reglementsbestemmelser. 
 
En medvirkende årsak er antakelig at det i begynnelsen av forrige kommunestyreperiode ble 
foretatt en utførlig revisjon av alle reglementene. Videre ble reglementene gjennomgått og justert i 
forbindelse med overgangen til ny kommunelov høsten 2019. 
 
Nedenfor gjennomgås de problemstillinger reglementsutvalget har drøftet i forbindelse med denne 
revisjonen. Dette inkluderer problemstillinger utvalget selv har satt på dagsorden og 
problemstillinger utvalget har mottatt fra andre representanter, folkevalgte organer eller 
sekretariat.  
 
Vedlagt følger et utkast til reglementshefte der reglementsutvalgets endringsforslag er innarbeidet. 
Alle endringsforslag som påvirker det materielle innholdet i bestemmelsene er omtalt i 
saksfremlegget. Enkelte endringsforslag er av rent språklig karakter, med formål å gjøre 
bestemmelsene mer presise og forståelige. Disse forslagene er markert i reglementsheftet, men 
ikke omtalt i saksfremlegget.  
 
Videreføring av delegasjon til kommunedirektøren 
I gjeldende reglementer omfatter kommunestyrets vedtak om delegering av myndighet til 
kommunedirektøren, følgende forhold:  

· Kommunedirektørens generalfullmakt: Med hjemmel i kommuneloven § 13-1 (6) gis 
kommunedirektøren myndighet til å treffe vedtak i alle saker som ikke er av prinsipiell 
betydning. Dette gjelder så langt det ikke følger av lov eller kommunestyrevedtak at 
kommunestyret eller et annet organ skal fatte vedtak i saken. 

· Kommunedirektørens myndighet i personalsaker. 
· Kommunedirektørens beslutningsmyndighet i tilknytning til rettssaker mv. 
· Kommunedirektørens innstillingsrett: Kommunedirektøren har innstillingsrett i alle saker 

til formannskapet og utvalgene der det ikke fremgår at innstilling skal gis av andre. 
 
Av naturlige årsaker har kommunedirektøren omfattende fullmakter i en så stor kommune som 
Bærum. Erfaringen gjennom foregående periode er at tildelte delegasjoner fungerer godt og er 
tilstrekkelig for kommunedirektørens behov til å lede den kommunale administrasjon. Det 
anbefales derfor å videreføre delegasjonen i gjeldende form. 
 
Endringer i Reglement for Bærum formannskap 
Det foreslås enkelte endringer i reglement for Bærum formannskap.  
 
I § 1 foreslås setningen «Formannskapet velges av kommunestyret selv og skal ha 13 medlemmer.» 
endret til å reflektere at formannskapet etter forrige konstituering nå har 15 medlemmer. 
Setningen vil da lyde: «Formannskapet velges av kommunestyret selv og skal ha 15 medlemmer.» 
 
I § 2 foreslås setningen «Formannskapet er valgstyre, jf. valgloven § 4-1.» endret til å lyde 
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«Formannskapet er valgstyre og samevalgstyre, jf. valgloven § 4-1 og forskrift om valg til Sametinget 
§ 17». Endringen regelfester lang praksis i kommunen om at det alltid er formannskapet som 
ivaretar funksjonen som både valgstyre og samevalgstyre i kommunen.  
 
I § 2 foreslås det en omskriving for å tydeliggjøre rammene for formannskapets kompetanse.  
Dagens tekst lyder som følger: 
«Likevel gjelder følgende unntak, som skal avgjøres av kommunestyret: Saker om å erverve, 
avhende, makeskifte, feste, bortfeste, pantsette fast eiendom, etablere servitutter, bruksrettigheter 
og leieavtaler i fast eiendom, som omhandler en verdi på over kr. 30 millioner.» 
Denne begrensningen kan være egnet til å misforstås. Det foreslås å endre avsnittet som følger: 
 
«Følgende saker skal alltid avgjøres av kommunestyret:  

· Vedtak om erverv eller avhending av fast eiendom hvor den samlede verdien av det som overdras er kr. 30 
millioner eller mer.   

· Vedtak om å stifte, erverve eller gi rettigheter i fast eiendom, så som festerett, leierett, bruksrett, andre 
servitutter, mv., eller makeskifte fast eiendom, hvor verdien av rettigheten eller det som overdras ved 
makeskiftet er kr. 30 millioner eller mer.» 

 
Endringene som foreslås tar sikte på å klargjøre teksten uten å gjøre realitetsendringer i innholdet. 
 
For fullstendighetens skyld foreslås det å innta en tilsvarende bestemmelse in § 2 i Reglement for 
Bærum kommunestyre. 
 
Felles endringer i flere reglementer 
 
Valg av medlemmer 
I reglementene for hovedutvalgene, planutvalget og eierutvalget foreslås det å endre på 
formuleringen om valg av medlemmer til utvalget. Hensikten er å få bedre frem at medlemmer 
oppnevnes av kommunestyret selv og at de primært skal velges blant kommunestyrets medlemmer, 
samt å sikre en ensartet formulering i alle reglementene. 
 
Utvalgenes myndighetsområde 
I reglementene for hovedutvalgene og eierutvalget foreslås det å omformulere beskrivelsen av 
utvalgets myndighetsområde. Formålet er å bedre synliggjøre den arbeids- og ansvarsfordelingen 
som i praksis gjelder mellom de folkevalgte organene og kommunedirektøren. Forslaget innebærer 
ingen endring av dagens ansvarsforhold.  
 
Disse reglementene har i dag bestemmelser som lyder som følger: «Utvalget kan delegere 
avgjørelsesmyndighet innen sitt ansvarsområde til arbeidsutvalg/utvalgsleder eller 
kommunedirektøren når saker ikke er av prinsipiell betydning, jf. § 3 første ledd». 
 
Den delen som gjelder delegasjon til kommunedirektøren er her både overflødig og egnet til å 
skape forvirring. Det følger allerede av generalfullmakten at kommunedirektøren har myndighet i 
saker av ikke-prinsipiell karakter. Det er unødvendig å gjenta den her. Videre fanger ikke 
formuleringen opp hvilke ikke-prinsipielle saker utvalgene sak behandle. En slik formulering finnes 
derimot i dagens reglement for planutvalget der det i tilknytning til byggesaker fremkommer: 
«Innenfor de ovennevnte sakstypene behandler utvalget de sakene som kommunedirektøren legger 
frem av eget tiltak eller etter anmodning fra utvalget.» 
 



26 

 

Reglementsutvalget oppfatter dette som en presis angivelse av arbeidsdelingen mellom utvalgene 
og kommunedirektøren. Det foreslås derfor å innta en tilsvarende bestemmelse i de øvrige 
reglementene. Det vil gi en helhetlig struktur på reglementene og fange opp gjeldende praksis om 
at de folkevalgte organene skal behandle følgende saker:  

· De prinsipielle sakene. 
· Ikke prinsipielle saker utvalget ber kommunedirektøren legge frem. 
· Ikke prinsipielle saker som kommunedirektøren legger frem av eget tiltak. 

 
I flere av reglementene er det derfor foreslått å sette inn følgende passus: 
«Innenfor de ovennevnte områdene behandler utvalget de sakene som kommunedirektøren legger 
frem av eget tiltak eller etter anmodning fra utvalget.» 
 
 
Endringer i Reglement for Planutvalget 
I § 1 foreslås setningen «Utvalget har fem medlemmer.» endret til å reflektere at planutvalget etter 
forrige konstituering nå har ni medlemmer. Setningen vil da lyde: «Utvalget har ni medlemmer.» 
 
For helhetens skyld foreslås det inntatt i reglementet at kommunestyret velger 
utvalgsmedlemmene og at disse normalt skal velges blant kommunestyrets medlemmer og 
varamedlemmer. Dette er samme formulering som står i de andre reglementene, men som ved en 
forglemmelse mangler i planutvalgets reglement. 
 
Klageutvalget  
Ved forrige revisjon av reglementene ble det foretatt en utvidelse av klageutvalgets ansvarsområde. 
I korte trekk gikk endringen ut på at klageutvalget ikke bare skal behandle de klagesakene der 
utvalget er endelig klageinstans, men også de sakene der klagen i henhold til reglene i særlov skal 
videre til annen klageinstans, som oftest fylkesmannen. Reglementet selv oppstiller enkelte unntak 
fra dette igjen, eksempelvis at klagesaker etter sosialtjenesteloven går direkte til statlig 
klageinstans. 
 
I inneværende periode er det  oppstått spørsmål om enkelte sakstyper skal omfattes av 
klageutvalgets myndighetsområde.  
 
Innsynssaker 
Et aktuelt spørsmål er om reglementet skal forstås slik at klageutvalget skal behandle klager over 
avslag på innsynsbegjæringer etter reglene i offentleglova. Praksis i kommunen har tidligere vært at 
denne typen saker ikke sendes via klageutvalget, men dette bygger mer på kutyme enn skriftlig 
regelverk. Klageutvalget ble forelagt spørsmålet på generell basis i sitt møte 16.06.20. Utvalget 
uttalte da at man ba formannskapet avklare hvilket organ som har myndighet i klagesaker etter 
offentleglova. I etterkant er problemstillingen oversendt  reglementsutvalget for vurdering og 
anbefaling. 
 
Siden spørsmålet oppleves som uklart er det naturlig å ta inn en presisering i § 2 i Reglement for 
klageutvalget der det fremkommer hvorvidt utvalget skal behandle klager over avslag på søknader 
om innsyn. 
 
Det kan anføres at en tolking av gjeldende reglementstekst og kommunestyrevedtaket som ligger til 
grunn for dette, tilsier at utvalget bør ha kompetanse også i disse sakene. Utgangspunktet er at 
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utvalget skal ha kompetanse i alle saker, med mindre det uttrykkelig er gjort unntak. Det ble ikke 
gjort unntak for disse sakene ved forrige revisjon, og det tyder på at man ikke mente å unndra dem 
fra utvalgets kompetanse. 
 
En innvending mot å legge sakene til utvalget kan være at det vil forsinke den samlede 
saksbehandlingstiden i klagesaker. Innsynsbegjæringer er et saksområde som lovgiver uttrykkelig 
har prioritert for rask saksbehandling. Etter offentleglova § 29 første ledd skal innsynsbegjæringer 
avgjøres uten ugrunnet opphold. Justisdepartementet har i veileder til loven presisert at dette 
«inneber at innsynskravet skal avgjerast så snart som det er praktisk mogleg. Vanlege krav bør 
avgjerast same dag som dei er mottekne, eller i alle fall innan éin til tre verkedagar.» Dersom den 
som har begjært innsyn ikke har fått svar innen fem arbeidsdager etter at organet mottok kravet, så 
skal det regnes som et avslag som kan påklages, jf. offentleglova § 32 andre ledd. 
 
Lovgivers vurdering av innsynskrav tilsier at klageutvalget etablerer gode rutiner for å prioritere 
disse sakene dersom de skal behandles av utvalget. Samtidig kan det hevdes at selv om en 
behandling i klageutvalget nok vil forlenge saksbehandlingstiden noe, så vil en utvalgsbehandling 
samtidig legge til rette for at kommunen foretar en fornyet meroffentlighetsvurdering med friske 
øyne. Det kan videre virke disiplinerende på førsteinstansens behandling av innsynsbegjæringene at 
man vet at en eventuell klage vil bli gjennomgått av klageutvalget.  
 
Det finnes ingen riktig løsning på dette spørsmålet. Kommunestyret står fritt til å bestemme om 
utvalget skal behandle disse sakene eller ikke. Fylkesmannen er uansett klageinstans.  
 
Etter en helhetsvurdering anbefaler reglementsutvalget at det presiseres i § 2 i reglementet at 
klageutvalget ikke skal behandle klager over avslag på innsynsbegjæringer. Reglementsutvalget 
legger særlig vekt på at tidshensynet tilsier at disse klagesakene behandles løpende og ikke avgjøres 
av et organ som kun møtes en til to ganger i måneden. Videre vises det til at dette er en sakstype 
som fylkesmannen har betydelig erfaring med å håndtere og et tilrettelagt apparat for å ta unna 
løpende. Det er viktig å beholde et saksforløp som gir klageren raskt svar på sin klage uten at saken 
mister sin aktualitet. 
 
Klage over standpunktkarakterer 
Klageutvalget tok i sitt møte den 16.06.20 selv opp spørsmålet om hvorvidt klageutvalget skal/bør 
ha kompetanse til å behandle klager på standpunktkarakterer etter forskrift til opplæringsloven 
kapittel 5. Kommunedirektøren fremla et notat om problemstillingen til utvalgets møte den 
13.10.20. Spørsmålet ble deretter oversendt til reglementsutvalget for vurdering. 
 
Reglementsutvalget viser til følgende avsnitt fra kommunedirektørens notat: «Klagen og skolens 
opplysninger vil danne grunnlaget for Fylkesmannens behandling av saken. I behandlingen av 
klagen, skal Fylkesmannen bare ta stilling til om reglene som gjelder for karaktersetting (forskrift til 
opplæringsloven kapittel 3) er fulgt. Fylkesmannen skal ikke ta stilling til om den fastsatte 
standpunktkarakteren er riktig, eller om den er i samsvar med elevens faglige nivå. Vurderingen av 
elevens faglige nivå er det skolen som har ansvar for. Fylkesmannen skal ikke overprøve lærerens 
faglige skjønn.» 
 
Reglementsutvalget mener disse klagesakene er av så spesielle karakter at det er vanskelig å se for 
seg at en behandling i kommunens klageutvalget vil tilføre saken noe nytt. Klageutvalget vil være 
bundet av de samme begrensningene som fylkesmannen, og det synes da lite hensiktsmessig å 
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forlenge saksbehandlingstiden ved å kreve behandling i klageutvalget. 
 
Reglementsutvalget foreslår derfor at det presiseres i reglementet at klager over vurdering av 
karakterer etter forskrift til opplæringsloven, ikke skal behandles av klageutvalget. 
 
Klager innen planutvalgets myndighetsområde 
For ordens skyld foreslås det å presisere i reglementet at klageutvalget ikke skal behandle klager i 
saker som er innenfor planutvalgets myndighetsområde. Presiseringen er en videreføring av 
gjeldende praksis og arbeidsdeling mellom klageutvalget og planutvalget. Løsningen er tydelig 
forutsatt i dagens reglementer, men det anses hensiktsmessig at det uttrykkelig står i klageutvalgets 
reglement. 
 
Saksbehandlingsregler 
Det foreslås enkelte endringer i reglement for klageutvalget § 3 for å tydeliggjøre hvilke 
saksbehandlingsregler som utdyper reglene i kommuneloven og forvaltningsloven. 
 
Det anses ikke nødvendig å gjengi i utvalgets reglement de reglene som gjelder for 
kommunedirektørens saksforberedelse og som allerede følger av alminnelig lovgivning. Tilsvarende 
anses det unødvendig at reglementet påpeker at utvalget behandler sine saker i møte. Det gjelder 
alle folkevalgte organer og følger direkte av kommuneloven.  
 
Det foreslås tatt inn en presisering om at det skal fremgå av saksfremstillingen om enkelte eller alle 
dokumenter i saken inneholder taushetsbelagte opplysninger og om saken bør behandles i lukket 
møte. Praksis har vist at det er ønskelig å få inn en slik presisering.  
 
Videre foreslås det inntatt en presisering om at i saker hvor utvalget ikke er endelig klageinstans, 
bør utvalget ved sin behandling ta tilbørlig hensyn til at den samlede saksbehandlingstiden i 
kommunen ikke blir unødig lang. I praksis har man sett at enkelte klagesaker kan versere 
uforholdsmessig lenge i kommunen før de oversendes endelig klageinstans. Det er uheldig hvis 
kommunens samlede saksbehandlingstid blir så lang at både klageinstans og klager selv reagerer på 
dette. 
 
Endelig foreslås det inntatt en bestemmelse om at kommunedirektøren skal underrette utvalget om 
andre klageinstansers vedtak i saker som har vært forelagt for utvalget. Det er fornuftig at 
klageutvalget holdes orientert om utviklingen i sakene slik at man kan tilpasse egen praksis. Temaet 
har også vært berørt flere ganger i kommunestyret ved behandlingen av klageutvalgets årsrapport. 
 
Rådene 
Det foreslås en likelydende endring i Reglement for Eldrerådet, Reglement for Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse og Reglement for Ungdomsrådet ved at det i alle tre reglementene tilføyes i § 
1 at «Rådet velger selv sin leder og nestleder blant medlemmene.». Denne endringen er nødvendig 
for å tilpasse reglementene til ny forskrift om kommunale og fylkeskommunale råd for eldre, 
personer med funksjonsnedsettelse og ungdom (forskrift om medvirkningsordninger) av 17.06.19 
nr. 727 § 3 tredje ledd, som har nøyaktig samme ordlyd.  
 
I Reglement for Råd for personer med funksjonsnedsettelse § 1 må man stryke setningen 
«Kommunestyret velger leder og nestleder.»  
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Videre må man stryke setningene «Leder skal velges blant de politisk valgte representantene. 
Nestleder skal velges blant representantene for organisasjonene som representerer personer med 
funksjonsnedsettelse.» Dette fordi disse synes å legge en ulovlig føring på det som etter den nye 
forskriften skal være rådets valg av leder og nestleder. Ved å fjerne denne begrensningen står rådet 
fritt ved valget, hvilket er en løsning som er best i tråd med forskriften. 
 
I Reglement for Ungdomsrådet § 1 foreslås det tilsvarende å stryke siste ledd i setningen 
«Kommunestyret velger selv medlemmer og varamedlemmer til rådet, og blant medlemmene leder 
og nestleder.» slik at denne vil lyde «Kommunestyret velger selv medlemmer og varamedlemmer til 
rådet.» Disse setningene må endres da de er i strid med ovennevnte forskrift. 
 
I alle rådenes reglementer foreslås det å stryke setningen «Protokollen fra rådsmøtet skal følge 
saksdokumentene til de kommunale organ som tar endelig avgjørelse i saken.». Setningen avspeiler 
ikke reell praksis der poenget er at rådets anbefaling i de konkrete sakene påføres sakene og følger 
dem videre til beslutningsorganene. 
 
Interpellasjoner og spørsmål 
Flere representanter og utvalgsledere har tatt opp at det kan være behov for å rydde i reglene for 
interpellasjoner og spørsmål da praksis varierer en god del mellom utvalgene. Reglene står i dag i § 
3-10 og § 3-11 i felles reglement for folkevalgte organer og § 10 i kommunestyrets reglement. 
 
Nedenfor følger et forslag til systematisering av rutiner som kan gjelde for de ulike 
spørsmålsformene.  
 
Kommuneloven har få konkrete regler om hvordan spørsmål, interpellasjoner osv. skal håndteres. 
Hjemmelsgrunnlaget for både interpellasjoner og spørsmål er kommuneloven § 11-2 fjerde ledd, 
som lyder: «Alle medlemmer kan stille spørsmål til lederen, også om saker som ikke står på 
sakslisten.» 
 
Interpellasjoner 
Interpellasjon er en egen ordning som kun gjelder for kommunestyret. Ordningen er ikke særskilt 
regulert i kommuneloven, men flere kommuner har innført interpellasjoner etter mønster av 
reglene i Stortinget.  
 
Interpellasjonen kjennetegnes ved at den skal gjelde et prinsipielt spørsmål og at det åpnes for en 
etterfølgende debatt/ordskifte. 
 
Forslag som fremsettes i forbindelse med interpellasjoner 
Det er meldt inn behov for at reglementsutvalget ser nærmere på reglene om forslag som 
fremsettes i forbindelse med interpellasjoner. Gjeldende reglement angir følgende: «Forslag som 
fremsettes i forbindelse med interpellasjoner oversendes formannskapet.» 
 
I praksis ser vi at en rekke kommunestyrerepresentanter fremmer forslag i forbindelse med 
interpellasjoner. Forslagene oversendes samlet til formannskapet der det har vært en kutyme for at 
man uttrykkelig tar stilling til hvilke forslag som skal følges opp eller ikke (med eller uten 
forføyning). Man har i praksis ikke benyttet seg av muligheten til å oversende forslag til 
kommunedirektøren, dvs. slik at kommunedirektøren selv vurderer hvordan saken skal behandles. 
Det bør vurderes om denne praksis skal fortsette og i så fall bør den reglementsfestes. Hvis ikke bør 
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formannskapet kunne velge de alminnelige vedtaksformuleringer som følger av kapittel 5 i 
reglementene, herunder oversendelse til kommunedirektøren.  
 
Kommuneloven regulerer ikke interpellasjonsinstituttet nærmere. I forarbeidene til loven uttaler 
derimot departementet følgende:  
«Interpellasjoner, slik man kjenner det fra Stortinget, er forhåndsinnmeldte og grunngitte spørsmål 
fra et medlem som skal besvares i møtet, og hvor det er en påfølgende debatt. I en slik 
interpellasjon skal det det ikke være forslag om å vedta noe, men man etterspør en redegjørelse om 
en sak. Behandlingen av en interpellasjon skal i utgangspunktet ikke føre til at det treffes et vedtak, 
uttalelse eller annen avgjørelse som krever en avstemning. Forslag som fremmes sammen med 
interpellasjonen i forkant av møtet, eller i forbindelse med organets behandling av interpellasjonen, 
skal etter departementets syn anses som en sak etter § 11-3, og ikke som et spørsmål etter § 11-2 
fjerde ledd. Det innebærer at framsatte interpellasjoner, som inneholder konkrete forslag organet 
skal ta stilling til, må behandles etter reglene om å få en sak på sakslisten. Dersom forslaget 
fremmes i forbindelse med organets behandling av interpellasjonen, vil det være å anse som «ny 
sak» etter § 11-3 femte ledd, og det skal behandles deretter. Interpellasjoner med forslag til vedtak 
fremmet i forkant av møtet, skal behandles etter § 11-3 første ledd eller § 11-2 andre ledd bokstav 
c) dersom 1/3 av medlemmene krever saken behandlet.» (Prp. 46 L (2017-2018) pkt. 17.4.3.) 
 
Departementet er følgelig tydelig på at det ikke kan fremsettes forslag i forbindelse med en 
interpellasjon, og at slike forslag eventuelt skal behandles etter reglene om å få satt en sak på 
dagsorden.  
 
Til sammenlikning skriver KS følgende i punkt 17 i brosjyren «Møtet er satt! Håndbok i møteskikk, 
møteledelse og voteringsteknikk»: 
«Ved interpellasjoner er det vanlig at interpellanten eller svareren kan fremme forslag som tas opp 
til votering. Slike forslag kan, dersom de blir vedtatt, oversendes rådmannen for utredning. Det er 
vanlig at kommunestyret eller fylkestinget oversender slike forslag til formannskapet eller 
fylkesutvalget, som tar stilling til videre saksbehandling.» 
 
KS legger således til grunn at det kun er interpellanten og svareren som kan fremme forslag under 
interpellasjoner.  
 
Reglementsutvalget viser til at interpellasjoner skal være en arena der én representant får 
anledning til å reise et prinsipielt spørsmål til ordføreren. En eventuell etterfølgende diskusjon skal 
dreie seg om dette spørsmålet og svaret fra ordfører, ikke andre omstendigheter. Utvalget mener 
derfor det er hensiktsmessig å presisere i reglementene at det kun er interpellanten og svareren 
som kan fremme forslag under interpellasjoner, jf. da også anbefalingen fra KS. 
 
Videre foreslår reglementsutvalget at man beholder dagens regel om at forslag som fremsettes i 
forbindelse med interpellasjoner oversendes formannskapet.  
 
Endelig foreslår utvalget at det presiseres i reglementet at formannskapet ved sin behandling av 
saken kan benytte seg av de alminnelige vedtaksformuleringer som følger av kapittel 5 i 
reglementet, herunder oversendelse til kommunedirektøren. Det synes ikke hensiktsmessig å ha 
egne begrensninger for hvilke vedtaksformuleringer et formannskap kan benytte seg av når det 
behandler akkurat denne typen saker. 
 



31 

 

Adgang til å avvise interpellasjoner 
I kommunestyrets møte den 21.10.20 ble det tatt opp av representanten Espelien (Frp) om reglene 
for interpellasjoner burde inneholde en begrensning som gjør at man ikke diskuterer samme 
prinsipielle spørsmål som interpellasjon flere ganger i samme kommunestyreperiode. 
 
Reglementsutvalget har på bakgrunn av dette hatt en diskusjon av om reglementet burde inneholde 
muligheter for avvisning av interpellasjoner, utover de skranker som allerede gjelder, dvs. at en 
interpellasjon må omhandle et prinsipielt spørsmål og at den ikke kan gjelde en sak som er til 
behandling i et folkevalgt organ i kommunen eller ha samme innhold som en allerede fremsatt 
interpellasjon som ennå ikke er besvart.  
 
Reglementsutvalget er kommet til at man ikke ønsker å foreslå bestemmelser som vil innskrenke 
virkeområdet for interpellasjoner eller utvide adgangen til å avvise disse ut over gjeldende 
regelverk.  
 
Reglementsutvalget mener en endring som gir en slik avvisningsadgang som etterspurt av 
representanten Espelien vil kunne skape ressurskrevende prosesser som i verste fall kan ta vel så 
mye tid som å behandle selve interpellasjonen. En adgang til å avvise en interpellasjon som gjelder 
«samme spørsmål» som en tidligere interpellasjon, kan by på vanskelige vurderinger. Det er ikke 
nødvendigvis opplagt og vil kunne være delte meninger om et tema reelt sett gjelder samme 
forhold som en tidligere interpellasjon eller ikke. Det er ikke gitt hvordan slik uenighet skal løses, og 
hvem som eventuelt skal ta belastningene med å avgjøre dette. Man kan i siste instans legge opp til 
at selve avvisningsspørsmålet skal avgjøres av kommunestyret, men det virker tungvint og vil 
samtidig forutsette at man gjør nødvendige forberedelser for å debattere innholdet i 
interpellasjonen, dersom kommunestyret godtar at saken skal fremmes, eventuelt at behandlingen 
av interpellasjonen i slike tilfeller utsettes til et senere møte, som også vil være uheldig. 
 
Videre mener reglementsutvalget at man må holde muligheten åpen for at det unntaksvis kan ha 
skjedd en relevant utvikling i et faktum som tilsier at det kan være aktuelt å gjennomføre en ny 
interpellasjonsdebatt om samme spørsmål.  
 
Dernest viser reglementsutvalget til at dette i praksis ikke har vært noen stor utfordring i Bærum 
kommune. Utvalget mener vi må ha tillit til at representantene ikke vil misbruke 
interpellasjonsinstituttet ved å fremme samme interpellasjon uten at det er konkret begrunnet i 
relevante politiske hensyn. Reglementsutvalget har sett hen til reguleringen av interpellasjoner i 
Stortingets forretningsorden, hvor man ikke har noen begrensning i adgangen til å fremsette 
gjentatte interpellasjoner om samme tema. Skulle gjentatte interpellasjoner om samme tema 
utvikle seg til å bli et problem i praksis, kan kommunestyret uansett ta spørsmålet om regulering av 
avvisningsgrunner opp til ny vurdering.  
 
Reglementsutvalget mener det er fornuftig å beholde dagens begrensning om at interpellasjon ikke 
kan fremmes med samme innhold som en allerede fremsatt interpellasjon som ennå ikke er 
besvart. Det er viktig å unngå at noen «kupper» et initiativ fremsatt av andre. Tilsvarende 
begrensning gjelder for interpellasjoner i Stortinget. Reguleringen reiser heller ikke tilsvarende 
vanskelige problemstillinger i vurderingen av hva som er «samme innhold» som når det er snakk om 
mulig avvisning på grunn av en tidligere avsluttet behandling, jf. over, fordi resultatet uansett blir at 
den først fremsatte interpellasjonen om tematikken skal behandles.  
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Endelig har reglementsutvalget diskutert om man burde hatt en adgang til å avvise interpellasjoner 
som ikke gjelder saker innen kommunens ansvarsområde. En slik begrensning finnes i Stortingets 
forretningsorden, der man kan avvise interpellasjoner utenfor regjeringens ansvarsområde. 
Reglementsutvalget er enig i at kommunens folkevalgte skal begrense seg til å diskutere saker innen 
kommunens ansvarsområde. Samtidig ser utvalget at det i enkelttilfeller kan være vanskelig å 
kategorisere en interpellasjon som utenfor eller innenfor. Det er gode eksempler på 
problemstillinger som er relevante og har konsekvenser for flere forvaltningsnivåer samtidig. 
Reglementsutvalget ser ikke at dette er noe stort problem i praksis, og mener derfor ikke at det er 
behov for å regulere dette nærmere. 
 
Spørsmål 
De folkevalgte har anledning til å stille spørsmål til møtene og sakene som behandles. Spørsmål 
stilles både skriftlig og muntlig, i forkant av møtene og under møtene. Gjeldende reglement har 
regler om både grunngitte skriftlige spørsmål og muntlige forespørsler. Reglementet har frister for 
når skriftlige spørsmål skal fremsettes, men i praksis ser man at det varierer om fristene følges, 
hvilke spørsmål som besvares skriftlig og hvordan eventuelle spørsmål og svar protokolleres. 
 
Det synes derfor å være behov for en klargjøring av ønsket praksis. Reglementsutvalget foreslår 
derfor endringer i reglementets § 3-10 og § 3-11 for å regulere en praksis som beskrevet nedenfor. 

1. «Spørsmål til skriftlig besvarelse» 

Dette vil være en videreføring av dagens bestemmelse om grunngitte spørsmål. Bestemmelsen kan 
ivareta følgende:  

· Gjelder for alle folkevalgte organer. 
· Medlemmene skal stille spørsmålet skriftlig. 
· Spørsmålet skal ikke gjelde en sak på kartet til det aktuelle møtet.  
· For å være sikret skriftlig svar fra kommunedirektøren innen møtedato skal spørsmålet 

stilles innen kl. 12, fem dager før møtet (samme frist som i dag, jf. reglementet § 3-10).  

· Spørsmålet sendes til Politisk sekretariat som sørger for å videresende kopi av spørsmålet 
til kommunedirektøren og gjøre det tilgjengelig for organets medlemmer. 

· Møtelederen skal sørge for at spørsmålet blir referert for organet og at det blir besvart. 
· Det åpnes ikke for ordskifte og debatt om spørsmålet.  
· Spørsmålet skal ikke inneholde forslag det skal voteres over.  
· Spørsmålet publiseres som referatsak før møtet.  
· Svaret publiseres som referatsak, men først etter at spørsmålet er besvart i møtet. 

 

2. Øvrige spørsmål 

Dette vil omfatte både skriftlige spørsmål som stilles før møtet, men etter 5-dagersfristen, og 
spørsmål som stilles i selve møtet. 
 
For disse spørsmålene vil utgangspunktet være at det er leder som avgjør om forespørselen skal 
besvares i møtet, eller i et senere møte, jf. reglementet § 3-11 andre ledd. 
 
Kommuneloven gir verken utvalgsleder eller administrasjonen en plikt til å følge opp med et 
fullstendig svar eller en saksutredning. Det må i så fall vedtas. Krav om at kommunedirektøren skal 
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utrede et spørsmål må vedtas med alminnelig flertall og protokolleres, jf. reglementets 3-7 tredje 
ledd.  
 
Det bør skilles mellom spørsmål som stilles til saker på kartet og spørsmål som stilles til saker som 
ikke står på kartet.  
 
Reglementsutvalget foreslår at Forslag til rutine kan være omtrent som følger:  

2. Spørsmål til saker på kartet:  
· Uansett om spørsmålet er skriftlig eller muntlig, bør det refereres av 

spørsmålsstiller under behandlingen av saken. 
· Leder eller kommunedirektør svarer etter beste evne. 
· Ikke krav til protokollering av spørsmål og svar.  
· Eventuelle skriftlige svar kommunedirektøren velger å levere kan publiseres i 

etterkant, men ingen plikt. 
 

· Spørsmål til saker som ikke er på kartet: 
· Uansett om spørsmålet er skriftlig eller muntlig, behandles det under eventuelt.  
· Leder avgjør om forespørselen skal besvares i møtet, eller i et senere møte, jf. 

reglementet § 3-11 andre ledd. 
· Leder eller kommunedirektør svarer etter beste evne, enten muntlig eller 

skriftlig.  
· Protokollen bør angi at det ble stilt et spørsmål som ble besvart. Er skriftlig tekst 

tilgjengelig kan dette legges under referatsaker i etterkant.  
· Spørsmål skal ikke inneholde forslag til vedtak/voteringspunkter.  
· Ønsker man å få votert over forslag fremsatt i forbindelse med et spørsmål så må 

dette behandles etter reglene om å få en sak på sakslisten, dvs. kommuneloven § 
11-3 femte ledd om forslag fremsatt i møtet. 

· Eventuelle utredningsoppdrag til kommunedirektøren må vedtas med alminnelig 
flertall og protokolleres, jf. reglementets 3-7 tredje ledd.   

 
Det vises til vedlagte forslag til reglementsbestemmelser i § 3-10 og 3-11.  
 
Konstituering  - forslag oversendt fra kommunestyret 
Stein Stugu (R) fremmet følgende forslag i kommunestyret 27.11.19:  

«1) Alle gruppeledere (eller annen fra hvert innvalgt parti) innkalles til møte etter valget for 
gjennomgang av reglement for valg og orientering om hvilke plasser som skal velges.  
2) Endringer i størrelse av utvalg drøftes med alle gruppeledere hvis det foreslås.  
3) Valg av representanter til skolenes samarbeidsutvalg behandles sammen med øvrig 
konstituering.  
Oversendes reglementskomite, kommunedirektør samt innvalgte partier etter Kommunevalget.» 
 
I protokollen fra kommunestyrets møte fremkommer: «Stein Stugus forslag ble enstemmig 
oversendt reglementsutvalget.»  
 
Reglementsutvalget har drøftet de tre oversendte forslagene og kommenterer disse nedenfor. 
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Etter reglementsutvalgets syn er både punkt 1 og 2 spørsmål som beror på politiske forhandlinger 
mellom partiene og som det ikke er naturlig å regulere i et reglement med saksbehandlingsregler. 
Erfaring fra de to foregående konstitueringene i 2015 og 2019, viser at det er partiene selv som tar 
initiativ til politiske samtaler og legger rammene for hvordan forhandlingene frem mot det 
konstituerende møtet skal foregå. Prosessen er således ikke lik fra gang til gang.  
 
Når det gjelder punkt 1 vil det videre være en utfordring at konstitueringsprosessen og 
forhandlingene mellom partiene normalt er godt i gang lenge før alle partiene har valgt 
gruppeleder. I enkelte partier er det i seg selv et poeng at man først velger gruppeleder etter at det 
er avklart hvilke verv partiet vil bli sittende med i perioden. 
 
Når det gjelder punkt 2 bemerkes det at spørsmålet om hvilke organer man skal ha og størrelsen på 
disse, er et forhandlingsspørsmål mellom de politiske partiene. Kommunelovens system er slik at 
flertallet kan vedta endringer i utvalgsstruktur og man kan ikke ved reglement begrense hva 
partiene forhandler om seg i mellom bak lukkede dører. En eventuell bestemmelse i reglementene 
om at endringer i utvalgsstørrelse bør drøftes med alle partiene, vil derfor i praksis neppe bli mer 
enn en ordensforskrift.  
 
Når det gjelder punkt 3 er det fullt mulig å inkludere valg av SU-medlemmer som en del av 
konstitueringen. Reglementsutvalgets klare inntrykk er imidlertid at konstitueringsprosessen i 
Bærum allerede er svært omfattende og krevende. Det synes da ikke hensiktsmessig å utvide denne 
med SU-valget i tillegg. Behovet for endring er heller ikke presserende, da det oppleves som ryddig 
og fornuftig at det er fast praksis for at SU-valget tas som en egen prosess i Hovedutvalg barn og 
unge noe etter konstitueringen. 
 
Delegasjon av vigselsmyndighet 
Ekteskapsloven § 12 første ledd bokstav b fastslår at vigslere er «ordførere, varaordførere og 
kommunalt ansatte eller folkevalgte som kommunestyret selv gir slik myndighet.» I rundskriv Q-
11/2017 utdyper Barne- og likestillingsdepartementet at: «Beslutningen om hvem som skal ha 
vigselsmyndighet, i tillegg til ordfører og varaordfører, skal tas av kommunestyret selv og kan ikke 
overlates til andre.» 
 
Videre fremkommer det at for å unngå hyppige skifter av hvem som har vigselsmyndighet, 
anbefaler departementet at det gis vigselsmyndighet for en lengre periode.  
 
Politisk sekretariat har ansvar for gjennomføringen av borgerlige vielser i Bærum kommune. Det 
foreslås å videreføre delegasjonen til dagens vigslere. Samtidig foreslås det å utvide antallet vigslere 
med flere medarbeidere ved kontoret. Totalt antall vil da bli 11. 
 
Utvidelsen foreslås fordi man opplever en jevn økning i antall vigselssøknader, herunder flere 
forespørsler om vielser utenom kontortid. Det er viktig å ha et tilstrekkelig stort antall vigslere 
tilgjengelig for å kunne opprettholde det gode vigselstilbudet kommunen ønsker å gi. 
 
Det foreslås derfor at følgende personer tildeles vigselsmyndighet av kommunestyret: Eirik 
Lindstrøm, Tone Halvorsen, Bente Skåret, Irene Jensen, Sara Synøve Rikheim, Lusine Mkrtchyan, 
Anne-Grete Bukier, Borgny Danielsen, Sindre Lågøen Hjetland, Stig Olai Kapskarmo og Mette 
Rambøl.  
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Videre foreslås det å tildele vigselsmyndighet til en ansatt utenfor sekretariat, som kan bistå dersom 
samtlige ansatte ved sekretariatet unntaksvis er utilgjengelig, eksempelvis på grunn av seminar e.l. 
Det foreslås derfor at kultursjef Berit Inger Øen tildeles vigselsmyndighet.  
 
Ikrafttredelse  
Vedlagt følger reglementsutkast der endringene som foreslås er innarbeidet i teksten. For 
oversiktens skyld er reglementsutvalgets forslag markert med en annen farge. Denne vil bli fjernet 
etter kommunestyrets behandling. 
 
Det anbefales at kommunestyret vedtar vedlagte Reglementer for folkevalgte organers virksomhet 
med tilhørende delegasjon av myndighet til kommunedirektøren og politisk sekretariat. Det 
anbefales at reglementene og delegasjonen umiddelbart trer i kraft. Gjeldende reglementer mv. kan 
derfor oppheves fra samme tidspunkt. 
 

 
 
Vedlegg:  
Reglementshefte pr. 04.11.20 - med forslag til endringer 5166234 
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BÆRUM KOMMUNE 
 POLITISK SEKRETARIAT 

 
 

 
 
Dato:  Arkivkode:  Bilag nr:  Arkivsak ID:  J.post ID:  
12.11.2020 N-125  20/23497 20/244864 
Saksbehandler: Lusine Mkrtchyan 
Saksansvarlig: Tone Halvorsen 
  

 

Behandlingsutvalg Møtedato Politisk saksnr. 

Kommunestyret 25.11.2020 125/20 

 

 
 

Referatsaker 
 
 

 

      
Forslag til vedtak:  
Refererte dokumenter tas til orientering slik de foreligger. 

 
 
Refererte dokumenter til orientering: 

 

Dokumentnummer Tittel 

1.  Prinsipper for fremtidig utvikling av Sandvika sjøfront 

2.  Notat til Formannskapet sak 210/20 Prinsipper for utvikling av Sandvika 
sjøfront 
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BÆRUM KOMMUNE 
 POLITISK SEKRETARIAT 

 
 

 
 
Dato:  Arkivkode:  Bilag nr:  Arkivsak ID:  J.post ID:  
12.11.2020 N-125  20/23497 20/244865 
Saksbehandler: Lusine Mkrtchyan 
Saksansvarlig: Tone Halvorsen 
  

 

Behandlingsutvalg Møtedato Politisk saksnr. 

Kommunestyret 25.11.2020 126/20 

 

 
 

Henvendelser og innspill 
 
 

 

      
Forslag til vedtak: 
Dokumenter tas til orientering slik de foreligger. 

 
 
Dokumenter til orientering: 

 

Dokumentnummer Tittel 

3.  Bemerkninger til områdereguleringsplan for Kleivveien nord/Bekkestua 
have 
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